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پایان یک هفته 

تبدیل روزهای مناســبتی  به هفته که در چند سال اخیر 
میان مدیران به بهانه تأکید بر موضوعات مهم مرسوم شده 
است به نوع خود جالب است ولی دستاوردها و مصوبات در 
جهت تقویت و نیل به هدف آن موضوع نیز قطعاً مهم است. 
امروز روز ملی جمعیت و همزمان پایان هفته ای موسوم به 
همین نام است. هفته ای که هر روز شاهد برگزاری جلسات 
مختلف در دســتگاه های مختلف در سطح کشور بودیم تا 
متولیان خودشــان به خودشان یادآوری کنند فرصتی در 
حال از دست رفتن است و منابع انسانی در آینده در خطر 

تحلیل قرار گرفته است. 
در پایان این هفته شــاهد مصوباتی یا تمهیدات متفاوتی 
نسبت به ســال های قبل نبودیم. 9 سال پیش در همین 
روزها، رهبر معظم انقلاب سیاســت های کلی جمعیت را 
ابلاغ کردند پــس از آن  مجلس با تصویب قانون حمایت 
از خانواده و جوانی جمعیت پیگیری سیاســت ها جدی تر 
این امر خطیر را عهده دار شــد تا از فرصت طلایی پنجره 

جمعیتی استفاده کند. 
بنابر گزارشات ارائه شــده در ایران از حدود سال ۱۳۸۵، 
پنجره جمعیتی شروع شده است که فرصتی طلایی برای 
برنامه ریزی و اســتفاده از جمعیت مولد است. هنوز ایران 
در این پنجره جمعیتی قرار دارد اما با روند کاهش رشــد 
جمعیت در سال ۱۴۲۵ با پنج سال کمتر یا بیشتر یعنی 

بین ۱۴۲۰ تا ۱۴۳۰ پنجره جمعیتی بسته خواهد شد.
اما باید دیــد در ادامه متولیان به برگزاری چند جلســه 
اکتفــا می کنند و بــه طور جدی و عملیاتی تــر قوانین را 
اجــرا می کنند. در حالی که همه دلایلی که مانع از رغبت 
زوجین به فرزندآوری از جمله تأمین مســکن و مشکلات 
پیش روی خانواده ها، نگرانی از بیکاری سرپرست خانواده، 
اشــتغال و نگرانی آتیه زنان، هزینه بالای مراکز ناباروری، 
برنامه های تنظیم خانــواده در دهه ۷۰، عدم اطمینان به 
زندگی مشترک نهادینه شــدن فرزند کمتر زندگی بهتر 
از جمله عوامل بازدارنده در افزایش جمعیت بوده اســت، 
وجود دارد و هنوز به قوت خود باقی اســت، باید دید برای 
رفع آنها از فرصت گشوده شده اقدامات لازم می شود انجام 

می شود یا خیر. 3

معاون فنی و عمرانی شهرداری 
شیراز خبرداد:

اجرای هشتمین 
مرحله جهش عمرانی 

کلانشهر شیراز

2

وزیر امور خارجه:
 افغانستان اجازه سنجش 

میزان آب هیرمند را به هیئت 
فنی ایران نداده است

رئیســی،  ســیدابراهیم  آیــت ا...  ایرنــا- 
رئیس جمهور ۲۸ اردیبهشت ماه درباره حقابه 
هیرمند به حاکمان افغانســتان اخطار داد و 

گفت: اگر کارشناسان ما کمبود آب...

 شورای  اقتصادی سران قوا نتوانسته برای غلبه بر مشکلات اقتصادی خوب عمل کند
صفحه ۲

رئیس جمهور: 
نگذاریم سودجویان با جرائم 

سازمان یافته، امنیت سیستان و 
بلوچستان را مخدوش کنند

سید ابراهیم رئیســی، رئیس جمهور در سفر 
یک روزه خود به استان سیستان و بلوچستان 
در نشســتی صمیمانــه با ســران طوایف و 

2معتمدین استان به گفتگو نشست...

معاون امور مجلس رئیس جمهور:
 لایحه عفاف و حجاب نگاه 

جدیدی به مقوله حفظ کرامت 
زن دارد

فارس- ســید محمد حســینی، معاون امور 
مجلس رئیس جمهــور با بیــان اینکه لایحه 
مالیات بر انجــام معاملات مکــرر واحدهای 

مسکونی و اراضی با کاربری مسکونی... 2

شهردار منطقه یک شیراز:
سومین دوره مسابقه نقاشی دیواری برگزار شد

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی فارس خبر داد:
333              افزایش ۵٠ درصدی اعتبارات عمرانی استان

 نماینده ولی فقیه در فارس و امام جمعه شیراز:

گرانی و تورم مردم 
را اذیت می کند

آیــت ا... لطف ا... دژکام، نماینــده ولی فقیه در فارس و 
امام جمعه شیراز در خطبه  های نماز عبادی - سیاسی 
جمعه شــیراز گفت: اینکه رئیس جمهور بیان کرده که 
با هیچ کس عقد برادری نخواندم و اگر کسی نمی تواند 
کار کنــد، بــرود، برای این اســت که ایشــان دلش 
می خواهد بدنه اقتصــادی دولت در اطاعت از رهبری 

حرکت کنــد و مردم هم حس کنند کــه دولت دارد 
زحمت می کشــد. وی ادامه داد: این مســیر باید طی 
شود و مدیران بیش از چیزی که مشاهده می شود باید 
در این زمینه زحمت بکشــند. رئیس شورای فرهنگ 
عمومی  اســتان فارس بیــان کــرد: در جبهه جنگ 

اقتصادی زمانی پیروز می شویم که..

استاندار فارس:

شرط اجرایی شدن مصوبات 
پیگیری جدی مسئولین است

صفحه ۳

صفحه ۷

دادستان کل کشور:

باکسانیکهدرفضایمجازیناامنیایجادکنند،برخوردمیکنیم
فارس- حجت الاســلام والمســلمین محمد جعفر منتظری، دادستان 
کل کشــور، در بیست و ســومین همایش دادســتان های عمومی و 
انقــلاب، با بیــان اینکه مســائل روز جامعه ایجاب می کرد که ســه 
کارگــروه تخصصــی در همایش دادســتان های عمومــی و انقلاب، 
نظامی و ویژه روحانیت تشکیل شــوند، گفت: کارگروه اول، کارگروه 
امنیــت و جنگ ترکیبی بود. کارگروه دوم بــه موضوع حقوق عامه و 
 حمایت از تولید پرداخت و کارگروه ســوم بر مسئله تحول و تعالی در 

دادسراها تمرکز کرد.
دادســتان کل کشــور تصریح داشــت: انتقال مســائل روز جامعه به 
دادستان ها و نیز انتقال تجربیات به یکدیگر از اهداف تعیینی دیگر در 
برگزاری این همایش بوده است؛ چرا که در سفرهای استانی مشاهده 
کرده ایم که گاهاً برخی اســتان ها دارای ابتکاراتی در کار خود هستند 
که می بایست به دیگر استان ها نیز این ابتکارات انتقال داده شود و این 

همایش فرصت مناسبی را برای این کار فراهم می نماید.
حجت الاســلام والمســلمین منتظری گفت: موضوع دیگری که ما در 
برگزاری این همایش به دنبال آن بودیم این است که مسائل و مواردی 
وجود دارد که از طریق رســانه و پروســه های اداری امکان تشریح و 
تبیین آن وجود ندارد و باید به صورت مبســوط به آنها پرداخته شود 

که این بستر با این همایش ها فراهم می گردد.
دادســتان کل کشــور ادامه داد: هدف دیگری که ما از برگزاری این 
همایش در نظر داشتیم این بود که بتوانیم به صورت حضوری و چهره 
بــه چهره با آنها گفت وگو کرده و دادســتان های ما بتوانند به صورت 

حضوری مسائل خود را به مقامات بالادستی انتقال دهند. وی با بیان 
اینکه در روز گذشــته ســه کارگروه تخصصی هر کدام به مدت پنج 
ســاعت به بحث و تبادل نظر در خصوص مسائل تخصصی پرداختند 
گفت: با استقبال دادستان های محترم نظرات و پیشنهادات خوبی در 
کارگروه ها ارائه گردید کــه گزارش تکمیلی و تفصیلی این مطالب به 

رئیس محترم قوه قضائیه تقدیم خواهد شد.
حجت الاســلام و المســلمین منتظــری در ادامه به ارائه گزارشــی 
از مســائل این کارگــروه ها پرداخت و گفت: توجــه به تحول در قوه 
قضائیــه که در دوره مدیریــت فعلی عنوان تعالی هــم به آن اضافه 
شــده اســت یکی از موضوع مهم در کارگروه های ما بود. تحول یک 
امر ضروری اســت. در موضــوع تحول چه به لحــاظ کیفی و چه به 
لحــاظ کمی می بایســت همه موضوعات مورد دقت نظــر قرار گیرد. 
حجت الاســلام والمســلمین منتظری عنوان کــرد: موضوع دیگر که 
مــا در کارگروه هــا بــه آن پرداختیم بحث امنیــت و جنگ ترکیبی 
بود. مقوله امنیت امری حیاتی برای کشــور اســت و بــرای مقابله با 
 دشــمن باید به این موضوع  بیش از گذشــته پرداختــه و آن را مورد 

توجه قرار دهیم.
وی ادامه داد: در مقوله تأمین امنیت، موضوع این اســت که ما باید به 
همه مســائل روز که جامعه به آن مبتلا است اشراف داشته و ارتباط 
خود را با دستگاه ها و نهادهایی که وظیفه رصد مسائل را دارند بیشتر 
کنیــم و لذا دادســتان های ما باید خود را در خصوص تمام مســائل 

امنیتی به روز نگه دارند.

وی گفت: یکی از مســاعدت های ما در حوزه اقتصاد، اقداماتی اســت 
که در چند ســال اخیر قوه قضائیه ورود کرده و مانع تعطیل شــدن 
بنگاه های اقتصادی متعددی شــده اســت و بحمدا... در این ســال ها 
توانســته ایم کمک های زیادی را به بخش خصوصی و دولتی داشــته 
باشیم. حجت الاسلام و المسلمین منتظری در ادامه به موضوع فضای 
مجازی و تأمین امنیت روانی مردم هم اشــاره کرده و گفت: همانگونه 
که مقام معظم رهبــری فرمودند تامین امنیــت روانی مردم یکی از 
مصادیق حقوق عامه است و اکنون بخش زیادی از امنیت روانی مردم 
در فضای مجازی شــکل می گیــرد و ما باید به درســتی این فضا را 
مدیریت نماییم تا امنیت روانی مردم مخدوش نگردد.ما در دســتگاه 
قضایی اعلام کرده ایم با کســانی که در فضای مجازی امنیت مردم را 

هدف قرار می دهند برخورد خواهیم کرد.
وی ادامه داد: دادســتان وظیفه دارد اگر امروز مســئله ای در فضای 
مجازی پیچید و منتشر شد بلافاصله آن موضوع را پیگیری کرده و به 
دنبال مســتندات آن باشد و اگر فردی بدون مبنا و سند حرفی را زد 
و جامعه را ملتهب و امنیت روانی را مخدوش کرد نباید از آن گذشت 
کرد. باید با این مســائل برخورد کرده و آنها تحت تعقیب قرار بگیرند 
و البته اگر هم مســتندات ادعایی خبر موجود بود باید در جهت رفع 

نقص براییم.
وی خاطرنشان کرد: حتماً صیانت از آرامش روانی جامعه جزو وظایف 
ما می باشد و فراهم شدن بستر آرامش روانی مردم در این است که با 

مخلان آن بلافاصله و در کمترین زمان برخورد شود.

فعلاًناترازیبنزیننداریم

ایسنا- جلیل سالاری، مدیرعامل شرکت ملی پالایش 
و پخش فراورده های نفتی از سوآپ فراورده در شرایط 
خــاص خبــر داد و گفت: در شــرایط کنونی عرضه و 

تقاضای بنزین را مدیریت کرده ایم.
وی در حاشیه بیســت و هفتمین نمایشگاه نفت، گاز، 
پالایش و پتروشــیمی در نشستی خبری در پاسخ به 
سؤال خبرنگاران در خصوص وضعیت ناترازی بنزین و 
احتمال واردات، گفت: با شــرایطی که مدیریت کردیم 
فعلا توانســتیم، عرضه و تقاضــا را مدیریت کنیم، در 
برخی فصول که مصرف افزایش پیدا می کند از مســیر 
ســوآپ ناهمنام فرآورده استفاده می کنیم. وی با بیان 
اینکه با توجه به تفاوت قیمت با کشورهای همسایه و 
اختلاف ۲۵ تا ۳۰ هــزار تومانی قیمت، قاچاق جذاب 
اســت، اظهار کرد: باید با سیاست های غیر قیمتی و با 
اســتفاده از فناوری های جدید جلوی قاچاق را گرفت. 
ســالاری با بیــان اینکه در خودروهای ســنگین یک 
میلیون ناوگان دیزلی در کشــور موجود است که سن 
۶۸ درصد آنها بیش از ۲۰ ســال است، ادامه داد: این 
در حالی اســت که استانداردهای جهانی هشت تا ۱۰ 
ســال است و فرسودگی مصرف سوخت را افزایش می 
دهد. وی با بیان اینکه مصرف گازوییل در بخش حمل 
و نقل ۶۰ میلیون لیتر است، گفت: اگر مدیریت مصرف 
انجام شود، بین هفت تا ۱۲ میلیون لیتر صرفه جویی 
اتفاق می افتد. به گفته وی باید اســتانداردهای مصرف 
سوخت در بخش حمل ونقل ارتقا یابد و با این اقدام تا 
۱۶ میلیون لیتر صرفه جویی در مصرف را رقم می زند.

»گلمحمدی«به»برانکو«رسید

یحیــی  ایســنا- 
گل محمدی به سومین 
قهرمانی خود در لیگ 
برتر دســت یافت و به 
رکورد برانکو ایوانکویچ 
رســید. در فاصله یک 
هفتــه تا پایــان لیگ 
با ۶۶  پرسپولیس  برتر 
امتیاز در صدرجدول قرار گرفت و سپاهان و استقلال 
بــا ۶۳ و ۶۲ امتیاز در رده دوم و ســوم قرار گرفتند. 
شــاگردان یحیی گل محمدی پس از فراز و نشیب های 
فراوان در هفته های اخیر، عملکرد درخشــانی از خود 
به نمایش گذاشــتند و صدر جدول را از سپاهان پس 
گرفتند و عنــوان قهرمانی را از آن خود کردند. یحیی 
گل محمدی بــا این قهرمانی، یــک قهرمانی دیگر به 
افتخــارات خــود اضافه  کرد. او پیــش از این دو بار با 
پرســپولیس به قهرمانی رســیده بود و در حال حاضر 
یکی از مربیان پرافتخار لیگ برتر اســت. او با کســب 
این قهرمانی، ســومین قهرمانی خــود را تجربه کرد و 
به رکورد برانکو ایوانکوویچ رســید. برانکو نیز ســه بار 
پیاپی با پرســپولیس فاتح لیگ برتر شده بود. البته او 
پرافتخارترین مربی تاریخ لیگ برتر نیســت و در میان 
۱۳ مربی که توانســتند در لیگ برتر جام بگیرند، امیر 
قلعه نویی با کســب ۵ عنوان قهرمانــی پر افتخارترین 

مربی ادوار لیگ برتر است.

وزیر نیرو:
افغانستانبراساسمعاهدههیرمند
مکلفبهرفعموانعبرایتامینحقابه

ایراناست
ایرنا-علی اکبر محرابیان، وزیر نیرو گفت: بر اساس معاهده 
۱۳۵۱ هیرمند بین ایران و افغانستان در خصوص رودخانه 
هیرمند، کشــور افغانســتان متعهد بــه تحویل به هنگام 
حقابه ایران اســت و آن ها مکلف هســتند در تحقق این 
امر، هرگونه مانع سیاســی و فنی ایجاد شده را رفع کرده 

و حقابه مردم را در مرز دو کشور به ایران تحویل دهند.
وی با اشــاره به شــرایط تأمین آب سیســتان و معاهده 
هیرمند اظهار داشــت: همانگونــه رئیس جمهور محترم 
منطبق بر قوانین بین المللی و متن دقیق معاهده هیرمند 
اشاره کردند، دولت مصمم است در همه شئون حق مردم 
کشور را بگیرد و موضوع حقابه هم به عنوان مصداق حق 
مردم با جدیت دنبال می شــود تا به طور کامل بر اساس 
معاهده موجود وصول شود. وزیر نیرو با اشاره به وجود آب 
در ســد کجکی در بالادست روخانه  مرزی هیرمند تأکید 
کرد: در افغانســتان وجود آب در سد بالادست مورد وثوق 
اطلاعات ما و داده های جهانی اســت و موضوع وجود آب 
در ســد کجکی نیز مورد تأیید حاکمان افغانســتان قرار 

گرفته است.
وی افزود: اگر معاهده هیرمند فی مابین ایران و افغانستان 
به طور دقیق بررسی شود، مشخص خواهد شد، تنها عامل 
تأثیرگذار روی تعیین حقابه میزان نزولات جوی و جریان 
آب ورودی از بالادست سد کجکی است و تنها این متغیر 

بر تعیین سهم ایران از حقابه سالانه اثرگذار است.
وزیر نیرو با اشــاره به متن معاهده هیرمند تأکید کرد: بر 
اساس معاهده بین ایران و افغانستان در خصوص رودخانه 
هیرمند، کشــور افغانســتان متعهد به پرداخت به هنگام 
حقابه ایران اســت و آن ها مکلف هســتند در تحقق این 
امر، هرگونه مانع سیاســی و فنی ایجاد شده را رفع کرده 

و حقابه مردم را در مرز دو کشور به ایران تحویل دهند.
محرابیان با اشــاره به رهاســازی آب از سد کجکی تا سد 
انحرافی کمال خان گفت: بر اساس مستندات موجود و مورد 
اســتناد جهانی، طالبان در فصول مختلف اخیر رهاسازی 
آب از سد کجکی به سمت سد انحرافی کمال خان را انجام 
داده و از سد کمال خان هم آب را به ولایت نیمروز رسانده 
است؛ بر این اساس اگر بر خلاف معاهده مانع جدیدی در 
 این مسیر ایجاد نشــده باشد، مسئله  فنی در رسیدن آب 

وجود ندارد.
وی ادامــه داد: مضافاً اینکه تنها عامــل اثرگذار بر حقابه 
مســئله نزولات جوی است و سایر مسائل حاشیه ای طرح 
شــده ارتباطی با مســئله وصول حقابه ندارد؛ کما اینکه 
ســابقه دارد که در سال های اخیر در فصل بهار رهاسازی 
آب از ســد کجکی برای رســاندن آب هیرمند به ولایات 
هلمند و نیمروز واقع در افغانســتان انجام شده و این عذر 
که آب از کجکی به مرز ایران نمی رســد نه از نظر حقوقی 
و نه از نظر تجربیات مشــابه در ســال های اخیر پذیرفته 

نیست.
وزیر نیرو گفت: بر اساس تأکید رئیس جمهور ما مکلف به 
وصول حقوق مردم هســتیم و مسئله حقابه رود هیرمند 
به عنــوان مصداق حق مردم ایران با جدیت در دســتور 

کار قرار دارد. 

فرمانده کل سپاه:

 آمریکایی ها هنوز سیلی نهایی را از ایران نخورده اند
تسنیم- سردار سرلشکر پاسدار حســین سلامی در یادواره شهدای 
شهرســتان گلپایگان و  ۲۸ شــهید روستای وانشــان اظهار داشت: 
شــهدای ما این حقایق را به خوبی می دانســتند و وقتی جنگ شد 
فهمیدند که کربلا در ایران و عاشــورا در میدان جنگ تکرار شــده 
و امــام در میانــه این میدان هل من ناصر می گویــد و از این رو بار 

سفر بستند.
وی افزود: این جوانان همچون دیگران آرزوهای بزرگی داشــتند اما 

رضوان الهی را بر حیات دنیا ترجیح دادند.
فرمانده کل ســپاه در بخش دیگری از ســخنان خود با بیان اینکه 
دشــمنان می خواســتند مردم ایران را فلج کنند و تحریم نسخه ای 
بود برای تســلیم و بــه همین دلیل تمام قدرت خــود را به صحنه 
آورد تــا ایران را در جامعه بین الملل تنها بگذارد، گفت: اما در مقابل 
جوانانی با ایمان از نظام دفاع کردند و شکستی که دشمن در حوادث 
اخیر خورد بی سابقه بود. شهدا در میدانی جنگیدند که ابتدایی ترین 
سلاح ها را در اختیار داشتیم درحالی که در مقابل از همه کشورهای 

جهان روی ما سلاح می ریختند.
دشمنان ایران بسیار بی رحمند و حرمت ناموس نمی شناسند

وی با بیان اینکه دشــمن در اغشاشات ســال گذشته  در تلاش بود 
 تا مردم را نســبت به نظام بی اعتماد کند امــا امروز امت ما برخلاف 
خطاکاری ها و دنیاطلبی های اصحاب سســت دوران ائمه، پشتیبان 
نظام و انقلاب خود ایســتاده اند و پرچم جمهوری اســلامی ایران با 
اقتدار در همه عرصه ها به اهتزاز درآمده است، تصریح کرد:  دشمنان 
ما بســیار بی رحمند و حرمت ناموس نمی شناسند و به صغیروکبیر 

هم رحم نمی کنند اما به خاطر حضور شــهدا ما امروز آرام و سربلند 
هستیم.

وی بــا بیان اینکه آنچه که دشــمنان برای ما اندیشــه کرده بودند 
اکنــون برای خود آنــان رقم خورده اســت به عنوان مثــال امروز 
رژیــم صهیونیســتی با مشــکلات و شکســت های فراوانی دســت 
و پنجــه نــرم می کنــد، خاطرنشــان کرد: ایــن روزهــا از غزه بر 
ســر اســرائیلی ها آتش می بارد اما صهیونیســت ها قادر نیســتند 
 کاری از پیــش ببرنــد و عاجــز شــده اند و آمریکا نیــز منطقه را 

ترک کرده است.
آمریکایی ها  سیلی نخست را خوردند

سردار ســلامی با بیان اینکه آمریکایی ها اگرچه حاج قاسم  را شهید 
کردند اما ســیلی نخســت را خوردند و سیلی دوم نیز که چیزی جز 

خروج تدریجی آنها از منطقه نیســت، دریافت می کنند، اما ســیلی 
نهایی هنوز مانده اســت ، افزود: امــروز اروپا با چالش های گوناگونی 

مواجه است.
کسی نمی تواند مانع تجارت دریایی ما شود

وی با اشــاره بــه اقتدار نیروهای مســلح جمهوری اســلامی ایران 
خاطرنشــان کرد: کســی نمی توانــد مانع تجارت دریایی ما شــود 
و اگــر چنیــن اتفاقــی رخ دهد یقه آنهــا را در هر کجــای جهان 
خواهیــم گرفت.امروز امت ما بر خلاف گذشــته بــه پیش حرکت 
می کنــد در حالی که دشــمنان قصد داشــتند مــا را در تنگنا قرار 
 داده تا تســلیم شــویم اما اینگونه نشد و ما مســیر پیشرفت را طی 

کرده و می کنیم.
در تولید ادوات نظامی پیشرفت کرده ایم

ســردار ســلامی با بیان اینکه  کاری کــه مبــارزان و رزمنده های 
مــا کردنــد بــه دشــمن نشــان داد کــه بایــد دســت از ســر 
 ایــران بردارنــد، عقــب نشســته و در اندیشــه ایجــاد مشــکل 
بــرای کشــورمان نباشــند، گفــت: چنان کــه در جنگ بــا عراق 
فقــط با ایــن کشــور روبــرو نبودیــم بلکــه کشــورهای متعدد 
بــا بســیج آخریــن تجهیــزات و امکانات خــود در مقابــل ملت 
 مــا ایســتادند تــا نگذارنــد نظــام ولایــی در ایــران اســلامی

 شکل گیرد.
فرمانده کل ســپاه تأکید کرد: برخلاف گذشــته امروز در بسیاری از 
جهات به ویژه در مباحث تولید ادوات نظامی پیشرفت کرده ایم و این 

موضوع در حوزه تولیدات دیگر هم نمود دارد .

صفحه8

شهردار منطقه پنج در بازید یاوران شورا از پروژه های سطح منطقه تصریح کرد:

28 پروژه شاخص در سال  جاری به بهره برداری می رسد
ناظر شورا در سطح منطقه پنج؛

توزیع عادلانه خدمات و تبدیل منطقه پنج به قطب ورزشی شیراز

جهاد عمرانی و امیدآفرینی در سطح منطقه پنج


